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GYERGYÓÚJFALU KÖZSÉG HELYI TANÁCSA 

 
Ikt. Szám: 2276/2023 
 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Jelen jegyzőkönyv a 2023. június 29-én, 19:00 órai kezdettel tartott, rendes 

tanácsülés alkalmával került felvételre.  
Az üléselnök, Mihálydeák Ervin tanácsos úr megállapította, hogy a Helyi 

Tanács összehívása a Közigazgatási Törvénykönyvről szóló, 2019/57-es 
Sürgősségi Kormányrendelet 133-as, 134-es, 135-ös és 196-os cikkelyének 
előírásai szerint, a 2023/217-es számú Polgármesteri rendelkezés értelmében 
került összehívásra, határozatképes. 

Az ülésen a következő tanácsosok vesznek részt: 
1. Bálint Stefan-Tibor 
2. Bálint Attila 
3. Bartalis Csaba 
4. Elekes József 
5. Elekes Szabolcs 
6. Gál Katalin 
7. Jakab Attila 
8. Kovács Attila 
9. Kovács Ernő 
10. Kovács Levente 
11. Mihálydeák Ervin 
12. Nagy Ervin 
13. Sajgó Rita 
14. Szabó Ágoston Attila 
 

Igazoltan hiányzik Marthy Barna tanácsos úr. 
A gyűlésről hiányzik Egyed József polgármester úr, jelen van Kovács Ileana-

Éva, a község jegyzője.  



A tanácsülés teljes egészében videófelvételre kerül. A gyűlés magyar nyelven 
zajlik.  

Az üléselnök, Mihálydeák Ervin miután megállapította, hogy a tanácsülést a 
törvényi előírásoknak megfelelően hívták össze, üdvözli a jelenlévőket és 
megnyitja Gyergyóújfalu Község Tanácsának rendes ülését. 

 
Az írásos meghívó alapján ismerteti a tárgyalandó hat napirendi pontot, 

egy kiegészítéssel: 
 

1. 40/2023-as számú Határozattervezet, a helyi adók és illetékek 
megállapításáról szóló 95. Számú Határozat módosításáról és 
kiegészítéséről 

2. 41/2023. számú Határozattervezet, a Gyergyóújfalu Község közvagyonát 
képező javak jegyzékében a 231. tétel alatt szereplő "Közigazgatási és 
szociális kulturális épületek" ingatlannak a közvagyonból Gyergyóújfalu 
Község magántulajdonába történő áthelyezésének jóváhagyásáról az 
épület lebontása, selejtezése és hasznosítása céljából. 

3. 42/2023. sz. Határozattervezet egyes, Gyergyóújfalu Község közvagyonát 
képező területeknek az Elekes Vencel Általános Iskola ügykezelésébe 
való átadásáról 

4. 43/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Önkormányzata 
2023 első negyedévére vonatkozó Általános Költségvetése 
végrehajtásának jóváhagyásáról 

5. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testületének 2023. május hónapjában 
tartott ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

6. Folyó ügyek 
 

Kiegészítés: 
 
45/2023. számú Határozattervezet a "HUB of Services MMS-SII MMSS, 

MySmis kód 130963" projekt keretében a Munkaügyi és Szociális Szolidaritási 
Minisztériummal való együttműködésről szóló együttműködési egyezmény 
jóváhagyásáról 

 
 
 
 



 
Az ülésvezető javasolja, hogy a kiegészítést tárgyalják a 4-es és 5-ös napirendi 

pontok között. Felkérdezi a jelenlevőket, hogy valakinek kérdése, hozzászólása 
van-e a napirendi pontok sorrendjével kapcsolatban, majd szavazásra bocsátja a 
napirendi pontokat. A napirendi pontokat a Képviselő Testület 14 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül fogadta el.  

Az ülés folytatódik a napirendi pontok tárgyalásával.     
 

1. 40/2023-as számú Határozattervezet, a helyi adók és illetékek 
megállapításáról szóló 95. Számú Határozat módosításáról és 
kiegészítéséről 

Kovács Ileana-Éva: Hargita Megye Prefektusi Intézménye a törvényességi 
ellenőrzés során egy kisebb számítási hibát talált a 95/2022-es Határozatban, 
amellyel a 2023-as helyi adók és illetékek vannak megállapítva. Szükséges 
kijavítani a legkevesebb 40 tonnás autóknál az adót, 2698 lejről 2648 lejre, 
ugyancsak a legkevesebb 44 tonnás autóknál is ez a hiba áll fenn, szintén a 2698 
lejről 2648 lejes szorzó lesz a 3-as, illetve 4-es oszlopokban.  
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek még kérdése a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 
szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 
elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 
 

2. 41/2023. számú Határozattervezet, a Gyergyóújfalu Község közvagyonát 
képező javak jegyzékében a 231. tétel alatt szereplő "Közigazgatási és 
szociális kulturális épületek" ingatlannak a közvagyonból Gyergyóújfalu 
Község magántulajdonába történő áthelyezésének jóváhagyásáról az 
épület lebontása, selejtezése és hasznosítása céljából. 

Kovács Attila: Ez az épület a piactér mellett található faépület, amiben a turkáló 
működött. Az utóbbi időben az épület állapota annyira leromlott, hogy a 
tetőszerkezet, tetőzet, a belső tér szerkezete olyan szinten rongálódott, hogy 
semmilyen formában nem lehetséges a javítás, ezért javasoljuk az épület 
lebontását.  



Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet.  
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek még kérdése, hozzászólása 
a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 
szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 
elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 

 
3. 42/2023. sz. Határozattervezet egyes, Gyergyóújfalu Község közvagyonát 

képező területeknek az Elekes Vencel Általános Iskola ügykezelésébe 
való átadásáról 

Kovács Attila: A gyergyóújfalvi Elekes Vencel Általános Iskola a gyergyóremetei 
és gyergyóditrói iskolákkal együtt részt vesz egy POCU-s pályázatban, amelynek 
keretén belül szükség van fóliaházak kialakítására, egy 500 m2-es 
Gyergyóújfaluban és egy 125 m2-es Tekerőpatakon. Ezeknek megfelelő 
területeket kellene átadjuk az iskola ügykezelésébe, mivel a programból ez a 
Határozat elmaradt.  
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta a határozattervezetet.  
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, valakinek még kérdése, hozzászólása 
a határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 
szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 
elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 

4. 43/2023. számú Határozattervezet Gyergyóújfalu Község Önkormányzata 
2023 első negyedévére vonatkozó Általános Költségvetése 
végrehajtásának jóváhagyásáról 

Kovács Attila: Az év első negyedéves költségvetésének a végrehajtása 
megtörtént, az ezzel kapcsolatos zárást a Pénzügy elfogadta, a kiközölt formába 
lett végrehajtva, ha bárkinek kérdése van, a könyvelőnővel egyeztethet.  
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a szakbizottságokat, hogyan véleményezték a 
határozattervezetet?   
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta ebben a formában a 
határozattervezetet.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet.  



Gál Katalin: A Szocio-kulturális szakbizottság pozitívan véleményezte a 
határozattervezetet. 
Kovács Ernő: A Mezőgazdasági szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet.    
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 
szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 
elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 

5. 45/2023. számú Határozattervezet a "HUB of Services MMS-SII MMSS, 
MySmis kód 130963" projekt keretében a Munkaügyi és Szociális 
Szolidaritási Minisztériummal való együttműködésről szóló 
együttműködési egyezmény jóváhagyásáról 

Kovács Ileana-Éva: A Munkaügyi Minisztérium egy átfogó pályázatot nyújtott 
be az Európai Unióhoz, amellyel 3181 közigazgatási egység részére szeretnének 
számtástechnikai eszközöket, valamint programot vásárolni a szociális 
kifizetések egységesítésére vonatkozóan. Ezekkel a protokollokkal a községünk 
is fog kapni multifunkcionális nyomtatót, számítógépet, táblagépet, valamint 
tanfolyamot a személyzet kiképzésére és a programot, amellyel jövő év 
januárjától mindenféle szociális kifizetés, ez alatt értjük a szociális segélyeket, 
családi pótlékot, fűtéspótlékot, ezeknek a juttatásoknak a bevezetése és 
elszámolása ezen a programon keresztül fog megtörténni. Pénzügyi 
hozzájárulása a községnek nincs.  
Sajgó Rita: A Gazdasági szakbizottság elfogadta ebben a formában a 
határozattervezetet.  
Elekes Szabolcs: A Munkaügyi szakbizottság is elfogadta a határozattervezetet.  
Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Tanácsot, valakinek kérdése, hozzászólása a 
határozattervezettel kapcsolatban van-e? Amennyiben nincs, kérem, 
szavazzanak, ki ért egyet, hogy a határozattervezetet ebben a formában 
elfogadjuk? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül fogadta el a határozattervezetet. 
 

6. Gyergyóújfalu Község Képviselő-testületének 2023. május hónapjában 
tartott ülései jegyzőkönyvének jóváhagyása 

Mihálydeák Ervin: Kérdezem a Testületet, hogy valakinek észrevétele, 
hozzászólása a májusi jegyzőkönyvekkel kapcsolatban van-e? Amennyiben 



nincs, kérem, szavazzanak, ki van amellett, hogy az előterjesztett formában 
elfogadjuk a jegyzőkönyveket? A Helyi Tanács 14 igen szavazattal, tartózkodás 
és ellenszavazat nélkül fogadta el a jegyzőkönyveket. 
 

7. Folyó ügyek 
Gál Katalin: Az alpolgármester úrtól szeretném kérdezni, hogy az utca végén 
kidőlt távközlési kábeleket tartalmazó oszloppal valamit lehetne lépni, esetleg 
valamilyen felsőbb hatalommal felvenni a kapcsolatot? Több napja úgy van és 
egyre lejjebb ereszkednek a kábelek. 
Kovács Attila: Sajnos miután jeleztük a szolgáltatónak, a Birou Rutiernek és a 
többi szakhatóságnak nem igazán történt előrelépés, az urbanisztikus kollega 
folyamatosan próbál megoldást találni rá. Ami nyomasztóbb, hogy azon az 
oszlopon gerincvezeték van, ami Gyergyócsomafalva irányába viszi az 
internetet, az ha megsérül nagy lesz a probléma, de ennek ellenére sem hajlandó 
a szolgáltató lépni.  
Gál Katalin: Valamilyen jogi lépést nem lehet tenni? 
Bálint István: Majd amikor megsérül, megcsinálják. 
Kovács Attila: Valószínűleg ha megszakadt volna, akkor hamarabb tettek volna 
valamit.   
Mihálydeák Ervin: Elég általános kérdés, az Igényeltek utcánál is a betérésnél 
lassan nagyobb rakománnyal nem lehet lefordulni, annyira le van ereszkedve, 
több helyen is van a faluban.  
Kovács Attila: A Romtelecom infrastruktúrája az Orangehoz került, ők viszont a 
felhasználókat mobilra szeretnék áttéríteni, ezt a meglévő hálózatot nem akarják 
karbantartani. Mindig jelezzük a gondokat, de semmiféle beavatkozás nem 
történik. Továbbra is próbáljuk megoldani. 
Gál Katalin: Kilyénfalvára a focipályához szeretném kérni, hogy szereljenek fel 
térfigyelő kamerát, mivel egyre több incidens, verekedés és rongálás történik, 
nem látok más megoldást ezeknek a megállítására. 
Jakab Attila: Gál Katalin tanácsos asszony javaslatához főzném hozzá, hogy én 
már az elején is javasoltam, hogy kulcs helyett inkább csak kamera legyen ott, ne 
legyen bezárva a kapu, hogy könnyebben hozzáférjenek a gyerekek és mégis 
megfigyelés alatt lennének.  
Érdeklődtek, hogy a tömbházszigetelés programról van visszajelzés?  
Kovács Ileana-Éva: Nincs. 



Elekes Szabolcs: A következő oszlopokon nem működik a közvilágítás: Újúton 
Nagy Attiláék előtt, a maroshíd mellett Nagy Csabáék mellett, a Kicsi Dormán 
fentről lefele az utolsó előtti oszlop.  
Kovács Ernő: Tavasszal kértem az Oláh kertben egy ároktisztítást, Bors Lászlóék 
csűrkertjüktől a Marosig. Akkor vizes volt, utána megszáradt, most ismét vizes, 
viszont megkérem amint lehetséges tisztítsák ki.    
Mihálydeák Ervin: A Kosztáknál behelyezésre került az az áteresz, nagyon jól 
működik, csak nem záródtak le a csöveknek a végei, valamilyen véget kellene 
önteni, vagy kikövezni.   
Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás, az ülést ezennel berekesztem.  

                    
          

 
   Ülésvezető elnök                  Jegyző 
  Mihálydeák Ervin                   Kovács Ileana Éva 


